
PROTOKÓŁ NR 4/2013 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska                   

i Ładu Publicznego w dniu 09.04.2013 r.  

 

Obecni: 

Według załączonej listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Bezpieczeństwo w gminie Bieruń. 

2. Sprawy bieżące. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr 3/2013 z posiedzenia komisji w dniu 12.03.2013 r. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Wawrzyniak przywitał zaproszonych Gości oraz 

członków komisji. 

Stwierdził, że posiedzenie komisji zostało zwołane prawidłowo oraz obecnych jest 

ponad 50% członków komisji, wobec tego może ona podejmować wiążące wnioski. 

Następnie przedstawił wyżej podany porządek posiedzenia, który został przyjęty 

jednogłośnie, przy 7 głosach za. 

 

Ad. 1. 

Przewodniczący komisji zwrócił uwagę, że bezpieczeństwo jest bardzo ważnym 

aspektem, które w przypadku gminy Bieruń budzi niedosyt. Przypomniał, że na 

spotkaniu w marcu br. w sprawie bezpieczeństwa mieszkańcy wypowiadali swoje 

negatywne opinie na temat pracy Policji i Straży Miejskiej. 

Burmistrz poinformował, że Straż Miejska została wyposażona w 2 GPS-y do 

samochodów oraz 4 GPS-y lokalne dla funkcjonariuszy patrolujących miasto. Dąży się 

do przywrócenia poprzedniego stanu osobowego Straży Miejskiej poprzez nabór 

aplikantów. Została przyjęta 1 osoba, ponieważ pozostałe, które się zgłosiły nie 

spełniały oczekiwań. Dobiegła końca zamiana funkcjonariuszy Straży Miejskiej na 
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osoby cywilne w budynku urzędu, co pozwoliło uwolnić 4 etaty, którymi może 

dysponować komendant. Przypomniał, że bezpieczeństwo, za które odpowiada 

burmistrz to również bezpieczeństwo pożarowe i powodziowe. 

Ekspert WP KPP w Bieruniu A. Mrówka przekazał dane statystyczne dotyczące 

przestępstw na terenie gminy Bieruń od stycznia do marca br. oraz zwrócił uwagę na 

odnotowywany spadek we wszystkich kategoriach. Poinformował, że od najbliższej 

soboty sukcesywnie wysyłane będą patrole piesze w rejon osiedla Homera  

i Chemików. Komendant Wojewódzki Policji zadeklarował zakup 2-4 rowerów do 

celów patrolowych. Współpraca ze Strażą Miejską układa się bardzo dobrze.  

Komendant Straży Miejskiej przekazał informacje dotyczące działań straży miejskiej 

w zakresie: prewencji, zabezpieczeń, współpracy z policją, urzędem i innymi 

instytucjami, obsługi monitoringu miejskiego, kontrolno-sprawdzającym  

i egzekwującym obowiązujący porządek prawny. Poinformował, że od kwietnia br. 

zostały wprowadzone regularne patrole piesze na terenie osiedli.    

W czasie dyskusji: 

Radny K. Mateja poruszył sprawę niskiego wskaźnika wykrywalności sprawców 

kradzieży cudzego mienia oraz zapytał, co jest tego powodem. 

Ekspert WP KPP w Bieruniu A. Mrówka poinformował, że jest to realne wykrycie w 

tej kategorii przestępstw na całym świecie. Przestępstwa te są trudne do wykrycia, 

ponieważ sprawcy zostawiają jak najmniej śladów. Dokonywane są one w porze 

nocnej, gdzie jest trudność w ustaleniu świadków.  

Radny K. Mateja zapytał, czy coś się zmieniło w zakresie włamań i kradzieży do 

samochodów na parkingu przy cmentarzu w Bieruniu Nowym. 

Komendant Straży Miejskiej poinformował, że teren ten jest monitorowany,  

w ubiegłym i bieżącym roku nie odnotowano tego typu zdarzeń. 

Radny J. Podleśny poinformował, że według opinii sąsiadów i znajomych stan 

bezpieczeństwa na terenie Bierunia jest na przyzwoitym poziomie. Zaproponował, aby 
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patrolować teren za cmentarzem przy ul. Soleckiej, na którym są rozstawiane wnyki 

oraz zwrócić uwagę na młodzieńców, którzy obserwują domy w celu włamania, 

ponieważ takie przypadki miały miejsce w latach poprzednich,  

Ekspert WP KPP w Bieruniu A. Mrówka zwrócił uwagę, że mieszkańcy powinni 

informować o przypadkach obserwowania domów przez osoby obce. 

Radny R. Piskorek zwrócił uwagę, że stan bezpieczeństwa, mając policję na terenie 

gminy, znacznie się poprawił. Podzielił pogląd, że mieszkańcy muszą być 

sojusznikami policji. Bardzo wskazane są rowerowe patrole policji. Przypomniał, że 

tradycją od kilku lat są wspólne patrole policji i straży w Bieruniu. 

Ekspert WP KPP w Bieruniu A. Mrówka poinformował, że policja będzie odchodzić 

od patroli zmotoryzowanych i kierować na osiedla Chemików, Granitowa, Węglowa 

patrole piesze.  

Radny G. Wilk stwierdził, że patrol rowerowy Straży Miejskiej byłby bardziej 

skuteczny. 

Radny B. Hutek:  

- zapytał, kiedy zakończy się reorganizacja Straży Miejskiej i będą znane jej efekty, 

- zaproponował, aby od maj br. pojawiły się kosze i worki na odchody psów, 

- zgłosił potrzebę patrolowania od czasu do czasu rejonu ul. Warszawskiej  

i ul. Dąbrówki, ponieważ kierujący samochodami znacznie przekraczają 

dozwoloną prędkość w tym rejonie.  

Burmistrz poinformował, że reorganizacja Straży Miejskiej trwać będzie jakiś czas. 

Rzadko słyszy się pochlebne zdanie na temat tego, co się dzieje. Opinia się zmienia, 

mieszkańcy informują, że widać już Policję i Straż Miejską na osiedlach. Rozbudowa 

monitoringu o mobilne kamery przyczyni się do jeszcze większego poczucia 

bezpieczeństwa. 
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Radny B. Hutek zapytał, czy istnieje możliwość podłączenia do sieci bezprzewodowej 

kamer obecnie usytuowanych na budynkach wspólnot mieszkaniowych przy  

ul. Granitowej i Węglowej. 

Burmistrz poinformował, że technicznie taka możliwość istnieje, ale percepcja 

dyspozytora jest ograniczona. Temat jest do przedyskutowania, gmina nie może 

monitorować terenów prywatnych.  

Radna J. Siemianowska poinformowała, że w godzinach szczytu na ul. Warszawskiej 

kierowcy pojazdów wyjeżdżają z korka i jadą lewym pasem oraz zdarzają się sytuacje 

takie, że jeden z samochodów zatrzymuje się, aby przepuścić pieszych, a kilka innych 

za nim wyprzedza go. 

Ekspert WP KPP w Bieruniu A. Mrówka poinformował, że przekaże te uwagi 

naczelnikowi ruchu drogowego, aby przy rozlokowywaniu służb uwzględnić te 

miejsca. 

Przewodniczący komisji przypomniał, że radni otrzymali w lutym br. skargę 

Stowarzyszenia Mieszkańców Bierunia w sprawie złej działalność oraz zmiany na 

stanowisku komendanta i zastępcy Straży Miejskiej. Zapoznał z jej treścią. 

Radny K. Mateja wyraził opinię, że jeżeli Straż Miejska jest obecnie w reorganizacji 

to wniosek jest zbyt wczesny. 

Burmistrz poinformował, że w trakcie reorganizacji jednostki nie zmienia się kadry 

kierowniczej. Wyraził opinię, że należy pozwolić pokazać się Straży Miejskiej na 

mieście i zapracować na opinię.  

Radny B. Hutek zaproponował, aby w sierpniu lub wrześniu br., po etapie 

reorganizacji, wrócić do tematu Straży Miejskiej na komisji. 

Przewodniczący komisji, w imieniu mieszkańców części staro bieruńskiej, zwrócił się 

o przekazanie do Biura Rady pisemnych informacji, zawierających wykładnię prawną 

odnośnie:  
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- palenia śmieci (robienia ogniska) na swojej posesji i zadymiania drugiej posesji, 

- usytuowania uli na działce sąsiadującej z drugą działką.  

 

Przewodniczący komisji ogłosił 5-minutową przerwę w posiedzeniu komisji. 

 

Ad. 2. 

1. Kierownik referatu OŚRL wniósł o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na ternie miasta Bierunia w 2013 r.”.  

Omówił projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem do niej. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

jednogłośnie, przy 8 głosach za, przyjęła następującą opinię:  

Opinia 1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

miasta Bierunia w 2013 roku”. 

 

2. Komendant Gminny Ochrony Przeciwpożarowej zwrócił się o zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej gminie Oświęcim. 

Omówił projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem do niej. 

 Jednocześnie udzielił odpowiedzi na pytania radnych: J. Podleśnego,   

K. Matei dotyczące m. in. zagospodarowania samochodu w innych jednostkach 

gminnych, ceny wywoławczej do przetargu,   

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

jednogłośnie, przy 8 głosach za, przyjęła następującą opinię:  
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Opinia 2 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Gminie Oświęcim. 

3. Radny J. Podleśny poruszył sprawy dotyczące:  

- uszkodzonego przepustu w ciągu ul. Sadowej oraz zwrócił się o rychłe 

doprowadzenie tego przepustu do takiego stanu technicznego, aby woda z pól 

odpływała, 

- uporządkowania drzewostanu (topoli) od zakrętu na ul. Soleckiej w kierunku 

północnym do oczyszczalni ścieków i rozdzielni w celu umożliwienia przejazdu 

maszyn rolniczych do pól.   

 

4. Radny R. Piskorek zapytał, na przykładzie gminy Czerwonka-Leszczyny, czy 

gmina Bieruń ubiegała się o środki zewnętrzne na doświetlenie miasta na zasadzie 

baterii słonecznych. 

 Kierownik referatu OŚRL poinformował, że w oparciu o dokumenty w wydziale 

GK można się zorientować czy jest taka potrzeba. 

 

5. Radny T. Nyga poinformował, że zwierzęta leśne bardzo blisko pochodzą do 

domostw oraz zapytał, czy są one dokarmiane przez leśników.   

 Kierownik referatu OŚRL poinformował, że są dokarmiane.  

 

6. Radny G. Wilk: 

- poruszył sprawę tablic informacyjnych na osiedlu Chemików, które zostały 

zdemontowane w celu ich odnowienia. 

 Zastępca burmistrza poinformował, że trwają prace związane z ich odnowienie. 

- zawnioskował, aby wyposażyć Straż Miejską w rowery oraz bagażnik 

samochodowy do przewozu rowerów w celu zwiększenia jej mobilności  

w terenie.   
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Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

większością głosów, przy 5 głosach za, 3 wstrzymujących się, przyjęła 

następujący wniosek:  

 

Wniosek 1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

wnioskuje do Burmistrza o wyposażenie Straży Miejskiej w rowery oraz bagażnik 

samochodowy do przewozu rowerów w celu zwiększenia jej mobilności w terenie.  

 

Ad. 3. 

Protokół Nr 3/2013 z posiedzenia komisji w dniu 12.03.2013 r. został przyjęty 

większością głosów, przy 6 głosach za, 2 wstrzymujących się. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Janina Berger 
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WNIOSEK i OPINIE 

 z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska  

i Ładu Publicznego w dniu 09.04.2013 r. 

 

 

Wniosek 1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego wnioskuje  

do Burmistrza o wyposażenie Straży Miejskiej w rowery oraz bagażnik samochodowy 

do przewozu rowerów w celu zwiększenia jej mobilności w terenie.  

(wniosek został przyjęty większością głosów, przy 5 głosach za, 3 wstrzymujących się)  

 

Opinia 1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Bierunia  

w 2013 roku”. 

(opinia została przyjęta jednogłośnie, przy 8 głosach za) 

 

Opinia 2 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Oświęcim. 

(opinia została przyjęta jednogłośnie, przy 8 głosach za) 

 

 


